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Den här bilden föreställer Jesus som den gode herden. Det är en av de äldsta 

bilderna av Jesus som finns bevarad. Den är från 200-talet efter Kristus och 

finns målad på en vägg i en av Roms katakomber.  

Katakomberna är underjordiska tunnlar, gångar och grottor som de kristna 

använde som begravningsplats. Här nere, i de underjordiska gångarna sökte de 

kristna också skydd under förföljelserna. Här i mörkret, omgivna av sina avlidna 

bröder och systrar, samlades dom för att lovsjunga, be och fira mässa. Omgivna 

av döden och mörkret sjöng de lovsången till livets Gud. Här tände de ljus och 

sjöng till honom som är världens ljus.  

På martyrernas gravar dukade de trotsigt upp nattvadens gåvor, odödlighetens 



läkemedel. Väggarna och taken prydde de med symboler och bilder.  

En av de allra vanligaste är just bilden av Jesus som den gode herden.  

Jesus säger ju om sig själv: ”Jag är den gode herden. Jag ger mitt liv för fåren. 

Ingen ska rycka dem ur min hand.”   

Bilden av Jesus som herden gav tröst åt de kristna som var i en svår situation. 

Och har fortsatt att göra det under historien.  

I fredags uppmärksammade vi Folkmordet 1915 när flera miljoner kristna 

(armenier, assyrier, syrianer, kaldéer) mördades i det Osmanska riket.  

Trösten för de kristna som gick igenom mörker och elände var inte att Gud helt 

befriade dem från det tunga. Men att Gud gav hjälp att bära det.  

Jesus sa: ”Jag ger mitt liv för fåren. Jesus kan känna med oss när vi lider och har 

det svårt. Han har själv varit där. Jesus har gått in i ensamhetens, förtvivlans, 

dödens mörker för att vara med oss också där.”  

Men Jesus säger också: ”Ingen ska rycka dem ur min hand.” Jesus har uppstått 

från de döda, besegrat döden och lever i evighet. Och vi inbjuds att dela det 

livet med honom. Relationen med den uppståndne fortsätter på andra sidan 

graven.  

Därför kunde lovsången stiga mitt i mörkret där nere i Roms katakomber.  

Jesus känner mörkret och har gått före genom det.  

Jesus har besegrat döden och inbjuder oss till det nya liv som aldrig kan dö.  

Idag är vi också en del av den lovsången när vi ropar:  

Kristus är uppstånden…Ja, han är sannerligen uppstånden.  

Christ is risen. He is risen indeed. 

Al Masih Qam, Naam hackan Qam.  

 

  

 


